

2011 年度業績

1. 英文論文

1. Fujinami K, Akahori M, Fukui M, Tsunoda K, Iwata T, Miyake Y.
Stargardt disease with preserved central vision: identification of a putative novel mutation in ATP-binding cassette transporter gene.
Acta Ophthalmol. 2011 May;89(3):e297-8..
2. Fujinami K, Tsunoda K, Hanazono G, Shinoda K, Ohde H, Miyake Y.
Fundus autofluorescence in autosomal dominant occult macular dystrophy.
Arch Ophthalmol. 2011 May;129(5):597-602.
3. Tsunoda K, Fujinami K, Miyake Y.
Selective abnormality of cone outer segment tip line in acute zonal occult outer retinopathy as observed by spectral-domain optical coherence tomography.
Arch Ophthalmol. 2011 Aug;129(8):1099-101.
4. Chai Y, Yamazaki H, Fujinami K, Tsunoda K, Yamamoto S.
Case of acute zonal occult outer retinopathy with abnormal pattern visual evoked potentials.
Clin Ophthalmol. 2011;5:1235-41.
5. Fujinami K, Tsunoda K, Nakamura M, Oguchi Y, Miyake Y.
Oguchi disease with unusual findings associated with a heterozygous mutation in the SAG gene.
Arch Ophthalmol. 2011 Oct;129(10):1375-6.

2. 和文論文

1. 窪野 裕久、太刀川貴子、上野里都子、野田徹、勝海修。

未熟児における、屈折および角膜曲率半径の長期的変化と強度近視の考察.

臨床眼科 65(7):1129-1135,2011

3. 著書・総説

1. 藤波芳、角田和繁.
黄斑ジストロフィの遺伝子異常～Genotype-phenotype correlation in macular dystrophy～
眼科 53(2):239-255,2011.
2. 藤波芳
Stargardt病 Stargardt-Fundus Flavimaculatus
あたらしい眼科 28(7):927-936, 2011.

4. 国際学会発表

Association for Research in Vision and Ophthalmology (ARVO) Annual Meeting: Fort Lauderdale, Florida, U.S.A, 1-5 May 2011

1. Tanaka H, Tachikawa R, Ueno R, Mizuno Y, Noda T, Katsumi O.
Correlation between the Spherical equivalent and axial length, corneal radius, lens thickness, and anterior chamber depth in premature infants during the first year of life.
2. Fujinami K, Michaelides M, Moore AT, Robson AG, Holder GE, Webster AR.
Clinical and Molecular Analysis of Stargardt Macular Dystrophy with Preserved Foveal Structure and Function.

The International Society of Clinical Electrophysiology and Vision (ISCEV), 49th International Symposium, Quebec, Canada, 18-23 November 2011

1. Fujinami K, Michaelides M, Lois N, McBain VA, Moore AT, Hogg CR, Robson AG,

Webster AR, Holder GE.

Progression of Retinal Pigment Epithelial Atrophy in Stargardt-Fundus Flavimaculatus: A longitudinal study.

5. 国内学会発表

第36回日本小児眼科学会総会、京都、2011/7/1-7/2

1. 福島梨紗、太刀川貴子、上野里都子、勝海修、窪野裕久、野田徹.
SGA(small for gestational age)児の角膜曲率半径.
2. 田中宏樹、太刀川貴子、上野里都子、水野嘉信、野田徹、勝海修.
1歳未満の未熟児の等価球面度数と各屈折要素との関係の検討.

第48回日本眼感染症学会、京都、2011/7/8-7/9

1. 田中宏樹、重安千花、阿久根陽子、水野嘉信、羽飼眞、山田昌和.
角膜穿孔をきたした淋菌性結膜炎の1例.
2. 桑原克之、水野嘉信、重安千花、山田昌和.
内眼手術術前患者の結膜囊細菌叢の薬剤耐性についての検討.

第47回日本眼科学会総会、東京、2011/9/3-9/4

1. 田中宏樹、太刀川貴子、上野里都子、讓原大輔、三田哲子、勝海修、野田徹、大沼一彦.
未熟児網膜症治療後の小児（矯正視力1.0以上）における角膜および水晶体の高次収差.

第65回日本臨床眼科学会、東京、2011/10/7-10/10

1. 田中宏樹、秋山邦彦、渡辺健、望月弘嗣、野田徹.
毛様溝縫着術後にアクリルシングルピース眼内レンズ支持部が断裂した1例.

2. 中村奈津子、角田和繁、田中宏樹、福島梨紗、窪野裕久、藤波芳、篠田啓、富田香、三宅養三.
杆体反応の増強を伴う錐体ジストロフィー姉弟例のOCT所見.

第36回日本角膜学会総会・第28回日本角膜移植学会 東京 2012/2/23-2/25

1. 加藤悠、水野嘉信、重安千花、山田昌和.
初発翼状片に対する遊離結膜弁移植術の予後についての検討.